
Klima og Naturudvalg, møde 31.08.23, kl 19 – 20.30

Deltagere: Torben Kousgaard, Lars Skovmose, Jens R. Nielsen, Claudia Nielsen, Jan Rasmussen, Jens Kjeldsen

1) Godkendelse af referat fra sidste møde: ja

2) Godkendelse af dagsorden: ja

3) Nyt fra formanden:

a. Skal vi sætte adresser etc. på dansk fåreavls hjemmeside: ja, Jens & Claudia sender billeder

4) Nye emner?

5) Ulveproblematik?

a. Torben: Kommet på finansloven med 20 mio kr på de næste 4 år. Der skal komme en dialog med

myndighederne om hvordan ulven skal håndteres. Men godt at det er kommet på finansloven.
Ulvetrailer arbejdes videre på (hvor den star, hvem der har tilgang til den). Godt der er kommet
penge, ellers slæbende og tørt.

Vildtforvaltningsplanen.

6) Naturpleje med får?

a. Alle: Lave en version 2. Måske snakke med Anette på lørdag inden vi opdaterer hendes

arbejde? Så ser vi hvordan det skal struktureres og hvordan vi kommer videre med det?

7) Får i solceller:

a. God ide med en temadag hvor der samles de forskellige aktører/interessenter. Giver de penge

fort at få lavet en skriv om hvordan & hvorledes det kan lykkes at afgræsse med får i solceller?
Noget lignende den tyske udgave (Claudia?) måske. Evt. sammen med sundhedsudvalg? Vi
diskuterer lidt mere på lørdag!

8) Klimabelastning: Kan vi gøre noget nu her?

a. Gøre opmærksom på at det ikke kun er sort og hvid.

9) Nyt fra bestyrelsen:

a. Bliver dansk fåreavl medlem af landburg&fødevarer? Snak om dette på formands

møde på lørdag.

b. Forenkling af transport regler

10) Næste møde:

a. Måske i Odense, når vi mødes alligevel.

11) Eventuelt:

a. nada


